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12. januar 2015 

Folketingets Kulturudvalg har den 17. december 2014, efter ønske fra Annette 

Vilhelmsen (SF), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 94 (Alm. del), som jeg hermed skal 

besvare. 

 

Spørgsmål: 

 

Ministeren bedes oplyse, hvor stor en del af Det Danske Filminstituts støtte de 

sidste 10 år er givet til film, som ender med ikke at blive til noget, og hvor stor 

en del af de penge bliver tilbagebetalt fra modtageren. Opgørelsen bedes fordelt 

på markeds- og konsulentordningen. Finder ministeren, at resultatet er 

tilfredsstillende? 

 

Svar: 

 

Den danske filmstøtte bliver fordelt af Det Danske Filminstitut.  

 

Det Danske Filminstitut har oplyst, at filmprojektet ”Hannah Wolfe” er den eneste 

produktionsstøttede film, som inden for de sidste 10 år, ikke er blevet færdiggjort. 

Filminstituttet afslog i 2004 at yde støtte til færdiggørelse af projektet ud fra en samlet 

filmfaglig vurdering. 

 

Projektet fik et tilsagn om støtte på 4,2 mio.kr. i 1999.  Pr. marts 2000 var der udbetalt 

3,8 mio. kr. til filmprojektet. Den sidste rate på 400.000 kr. kom aldrig til udbetaling, 

da selskabet bag filmen indgav konkursbegæring i juni 2000. På baggrund af selskabets 

konkurs, må den tildelte støtte anses som tabt. 

 

Projektet havde opnået støtte under markedsordningen (den daværende 60/40-ordning). 
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